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                                                                    PROTOKÓŁ NR XLVII/2022 

z obrad XLVII sesji Rady Powiatu Nakielskiego 

w dniu 23 listopada 2022 roku w godz. od 12.00 do 13.00 

w sali konferencyjnej na Przystani Powiat Nakielski w Nakle nad Notecią. 

 

Ad. 1/ Otwarcie sesji. 

 Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, o godzinie 12.00 otworzył obrady  

XLVII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. Powitał radnych i zaproszonych gości. Poinformował, że nad 

przebiegiem obrad sesji pod względem prawnym czuwał będzie pan mecenas Krzysztof Bukowski.  

 

Ad. 2/ Stwierdzenie quorum. 

 Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zarządził stwierdzenie quorum. 

Poinformował, że w obradach sesji uczestniczy 21 radnych, w związku z czym Rada jest władna  

do podejmowania uchwał, jak również innych aktów prawnych. 

 

Ad. 3/ Przedstawienie pozostałych punktów porządku obrad. 

 Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał pozostałe punkty porządku obrad 

sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

5. Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu Powiatu  

w okresie międzysesyjnym.  

6. Pozyskiwanie środków zewnętrznych przez Starostwo Powiatowe i jednostki organizacyjne Powiatu 

Nakielskiego w roku 2022 oraz informacja o efektach udziału Powiatu Nakielskiego w korporacjach  

i stowarzyszeniach samorządowych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie Programu Współpracy Powiatu Nakielskiego z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XL/281/2022 Rady Powiatu Nakielskiego z dnia 30 marca  

2022 r. w sprawie podziału środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  

na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej dla Powiatu Nakielskiego na rok 2022. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek dodatków  

do wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków przyznawania tych dodatków, szczegółowych 

warunków obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2022. 

11. Informacja Starosty Nakielskiego o skierowanych do niego w okresie międzysesyjnym interpelacjach  

i zapytaniach radnych. 
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12. Wnioski i oświadczenia radnych. 

13. Wolne głosy. 

14. Zakończenie obrad. 

 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że w imieniu Zarządu Powiatu wnosi  

o  wprowadzenie do porządku obrad sesji trzech uchwał. Zaproponował, aby w punkcie 10. porządku obrad,  

tj. przed projektem uchwały zmieniającej budżet powiatu nakielskiego na rok 2022 wprowadzony został projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego. Stwierdził,  

że odpowiednio w punktach 12 i 13 wprowadzone mogłyby być: „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego  

o charakterze użyteczności publicznej na terenie powiatu nakielskiego w 2023 roku” i „Podjęcie uchwały 

zmieniającej uchwałę Rady Powiatu Nakielskiego Nr XLIII/305/2022 z dnia 9 sierpnia 2022 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie przez Powiat Nakielski zabudowanej nieruchomości położonej w Nakle nad Notecią”. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, iż ze swojej strony proponuje, 

aby dodatkowo do porządku obrad w punkcie 14. dodać projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku Banku 

Spółdzielczego w Koronowie o wyrażenie zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym. Zapytał, czy radni mają 

jeszcze jakieś inne uwagi do porządku obrad XLVII sesji Rady Powiatu. 

 

Więcej uwag nie zgłoszono.  

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie przyjęła porządek obrad  

z zaproponowanymi zmianami. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Porządek obrad XLVII sesji Rady Powiatu Nakielskiego po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Przedstawienie pozostałych punktów porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

5. Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu Powiatu  

w okresie międzysesyjnym.  

6. Pozyskiwanie środków zewnętrznych przez Starostwo Powiatowe i jednostki organizacyjne Powiatu 

Nakielskiego w roku 2022 oraz informacja o efektach udziału Powiatu Nakielskiego w korporacjach  

i stowarzyszeniach samorządowych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie Programu Współpracy Powiatu Nakielskiego z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 
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8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XL/281/2022 Rady Powiatu Nakielskiego z dnia 30 marca  

2022 r. w sprawie podziału środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  

na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej dla Powiatu Nakielskiego na rok 2022. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek dodatków  

do wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków przyznawania tych dodatków, szczegółowych 

warunków obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego.  

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2022. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług  

w zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na terenie powiatu 

nakielskiego w 2023 roku. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu Nakielskiego Nr XLIII/305/2022 z dnia 9 sierpnia 

2022 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Powiat Nakielski zabudowanej nieruchomości 

położonej w Nakle nad Notecią. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku Banku Spółdzielczego w Koronowie o wyrażenie zgody 

na rozwiązanie stosunku pracy z radnym. 

15. Informacja Starosty Nakielskiego o skierowanych do niego w okresie międzysesyjnym interpelacjach  

i zapytaniach radnych. 

16. Wnioski i oświadczenia radnych. 

17. Wolne głosy. 

18. Zakończenie obrad. 

Ad. 4/ Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

 Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poinformował, że protokół wyłożony był  

do wglądu w Biurze Rady. Wszyscy radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Zapytał, czy są pytania 

lub uwagi do protokołu z XLVI sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie przyjęła protokół z XLVI sesji Rady 

Powiatu Nakielskiego. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu 

Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, poinformował, że uchwały Rady Powiatu Nakielskiego  

i Zarządu Powiatu zostały zrealizowane lub są w trakcie realizacji. Powiedział, że w okresie międzysesyjnym 

odbyły się 3 posiedzenia Zarządu: 7, 14 i 22 listopada 2022 roku. Dokumenty we wskazanym zakresie zostały 
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zamieszczone w systemie informatycznym eSesja /informacja z wykonania uchwał Rady Powiatu, spis uchwał 

Zarządu Powiatu oraz sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym stanowią 

załączniki do protokołu sesji/. Pan Starosta powiedział, iż chce w tym miejscu przekazać jeszcze dwie informacje. 

Stwierdził, iż pierwsza z nich dotyczy Zespołu Szkół Żeglugi Śródlądowej w Nakle nad Notecią. Oznajmił,  

że w poniedziałek 21 listopada 2022 roku na terenie Nakła nad Notecią gościła delegacja z Ministerstwa 

Infrastruktury. Zaznaczył, że najpierw spotkali się w Starostwie Powiatowym (w tym miejscu wymienił 

wszystkich uczestników spotkania). Pan Starosta powiedział, że pierwszym tematem była kwestia porozumienia, 

które ma być zawarte w sprawie przejęcia prowadzenia szkoły. Stwierdził, że odpowiedź w sprawie tekstu 

przesłanego do Ministerstwa dostali dość późno, bo dopiero na początku listopada. Podkreślił, że na tym spotkaniu 

wyjaśnili sobie pewne kwestie. Poinformował, że później delegacja z Ministerstwa udała się na wizytację  

do Zespołu Szkół Żeglugi Śródlądowej. Następnie odwiedzili również Przystań Powiat Nakielski, aby zobaczyć 

jakim sprzętem pływającym dysponuje szkoła. Pan Starosta powiedział, iż z informacji, które posiada na dzień 

dzisiejszy, wynika, że szkoła może zostać przekazana do prowadzenia Ministerstwu od 1 stycznia 2023 roku. 

Ministerstwo będzie robiło wszystko, aby dograć te brakujące szczegóły, tak, aby przekazanie szkoły nastąpiło  

na początku roku. Pan Starosta powiedział, że druga informacja dotyczy Grupy Nowy Szpital. Oznajmił, że Grupa 

Nowy Szpital Holding S.A. rozpoczęła proces pozyskania inwestora strategicznego, poprzez sprzedaż kontrolnego 

pakietu akcji na rzecz Penta Hospitals International. Stwierdził, że zawarcie umowy nastąpi po spełnieniu 

wymogów ustawy o ochronie konkurencji i konsumentów. Podkreślił, że ogłoszenie w tej sprawie  ukazało się  

17 listopada 2022 roku na stronie Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów. Pan Starosta powiedział,  

że Grupa Nowy Szpital już od jakiegoś czasu szukała możliwości dalszego rozwoju działalności medycznej. 

Dołączenie szpitali Grupy Nowy Szpital Holding do Penta Hospitals International zapewni stabilny rozwój usług 

medycznych, zwiększenie ilości i jakości leczenia stacjonarnego, ambulatoryjnego i diagnostyki oferowanej 

pacjentom. Zaznaczył, że zmiana w strukturze właścicielskiej na poziomie Grupy Nowy Szpital nie powoduje 

zmian w zasadach współpracy i obowiązujących umowach z partnerami powiatowymi i gminnymi, podobnie jak 

z pracownikami na poziomie szpitala oraz instytucjami współpracującymi lub funkcjonującymi w tzw. otoczeniu. 

Pan Starosta powiedział, że Penta Hospitals jest największą międzynarodową siecią szpitali i przychodni  

w Europie Środkowo-Wschodniej. Na dzień dzisiejszy sieć obejmuje 34 szpitale, 31 przychodni oraz 26 placówek 

dla pacjentów przewlekle chorych, zlokalizowanych w Czechach, Polsce i na Słowacji, a zatrudnienie przekracza 

13 000 pracowników. Zaznaczył, że Penta Hospitals ma doświadczenie w zarządzaniu szpitalami w Polsce. 

Częścią Grupy w Polsce jest Spółka EMC Instytut Medyczny S.A., która prowadzi działalność medyczną podobnie 

jak Grupa Nowy Szpital, w oparciu o partnerstwo i współpracę z powiatami i władzami samorządowymi oraz 

świadczy usługi medyczne w ramach powszechnego ubezpieczenia zdrowotnego. Po zawarciu umowy spółka 

będzie zarządzała w Polsce 20 szpitalami, co pozwoli na zwiększenie dostępności i jakości leczenia oraz zapewni 

pacjentom lepszy dostęp do usług medycznych. Pan Starosta powiedział, że w ubiegłym tygodniu spotkali się  

z prezesem Szulwińskim, przedstawicielem Zarządu Spółki Nowy Szpital oraz Prezesem Nowego Szpitala  

w Nakle i Szubinie i Wiceprezesem. Stwierdził, że sobie te sprawy dokładnie omówili. Zwrócił uwagę, że Penta 

Hospitals, a właściwie Spółka EMC Instytut Medyczny S.A. prowadzi w Polsce apteki Dr. Max. Pan Starosta 

jeszcze raz podkreślił, że w przypadku Powiatu nic się nie zmienia. Zawarte wcześniej umowy obowiązują  

w takim kształcie jak do tej pory.  

Pani Beata Danielewska-Szymczak, Radna Rady Powiatu, poprosiła, aby pan Starosta powiedział coś 
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więcej na temat tego, co się takiego wydarzyło, iż ma wiedzę, że najprawdopodobniej Ministerstwo obejmie szkołę 

od 1 stycznia 2023 roku.  

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że pani dyrektor Agnieszka Heftowicz zgodnie  

z ustaleniami kontaktowała się z osobą, która ze strony Ministerstwa prowadzi tę sprawę. Stwierdził, że właśnie 

taką informację uzyskał od pani Dyrektor po rozmowie telefonicznej z osobą z Ministerstwa.   

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 6/ Pozyskiwanie środków zewnętrznych przez Starostwo Powiatowe i jednostki organizacyjne Powiatu 

Nakielskiego w roku 2022 oraz informacja o efektach udziału Powiatu Nakielskiego w korporacjach  

i stowarzyszeniach samorządowych. 

 

Pan Adam Tchórzewski, Radny Rady Powiatu, powiedział, że ogrom pieniędzy w tym roku popłynął 

z programu Polski Ład, dzięki któremu będą mogli przeprowadzić inwestycje drogowe, budowlane. Zwrócił 

uwagę, że doszło jednak do pewnego zgrzytu – chodzi o Zespół Szkół im. Stanisława Staszica w Nakle nad 

Notecią, gdzie tych pieniążków nie mogli wykorzystać. Stwierdził, że może użył złego określenia „zgrzyt”.  

Po prostu ogłoszony przetarg nie wyłonił wykonawcy inwestycji i pieniążki powinni oddać. Pan Radny 

powiedział, iż wie, że weszły przepisy, które pozwalają wrócić do przetargów i przeprowadzić je jeszcze raz lub 

dokonać zmiany w złożonym wniosku, co wcześniej nie było możliwe (pisma w tej sprawie były składane  

do Banku Gospodarstwa Krajowego i dostawali odpowiedź odmowną). Pan radny Adam Tchórzewski zapytał,  

jak to dzisiaj wygląda. Czy jako Powiat Nakielski również starają się, aby ten przetarg dalej przeprowadzić. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że jest już wstępna deklaracja Zarządu o realizacji 

tego zadania. Zaznaczył, że w Zespole Szkół im. Stanisława Staszica w Nakle nad Notecią będą musieli realizować 

podjazd dla osób niepełnosprawnych i chcą to wszystko zgrać. Stwierdził, że za te środki, które otrzymali, 

chcieliby zrobić przynajmniej boisko. Odpuszczają sobie przykrycie kortu tenisowego. Oznajmił, że kwota, którą 

mają z Polskiego Ładu plus udział własny Powiatu powinny wystarczyć na wykonanie boiska. Pan Starosta 

powiedział, że na dzień dzisiejszy nie wiedzą, czy dostaną na to zgodę. Na razie otrzymali pismo, że można takie 

coś zrobić.  

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 7/ Podjęcie uchwały w sprawie Programu Współpracy Powiatu Nakielskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 
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Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie Programu 

Współpracy Powiatu Nakielskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa  

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2023, która została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr XLVII/316/2022. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 8/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XL/281/2022 Rady Powiatu Nakielskiego z dnia 30 marca  

2022 r. w sprawie podziału środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  

na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej dla Powiatu Nakielskiego na rok 2022.  

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę  

Nr XL/281/2022 Rady Powiatu Nakielskiego z dnia 30 marca 2022 r. w sprawie podziału środków  

z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej dla Powiatu Nakielskiego na rok 2022, która została zapisana w rejestrze uchwał 

pod Nr XLVII/317/2022. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek 

dodatków do wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków przyznawania tych dodatków, 

szczegółowych warunków obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród.  

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pani Rozalia Wencel, Radna Rady Powiatu, poprosiła panią Dyrektor Wydziału Edukacji o komentarz 

do tego projektu uchwały.  

Pani Ewa Szłapa, Dyrektor Wydziału Edukacji, powiedziała, że jeżeli chodzi o tę uchwałę,  

to na wszystkich komisjach starała się bardzo szczegółowo wyjaśnić o co chodzi. Stwierdziła, że uchwała ta została 
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wywołana, aby usankcjonować pozycję nauczyciela pełniącego funkcję mentora. Zaznaczyła, że mentor został 

wprowadzony odgórnie. Oznajmiła, że muszą tego mentora wprowadzić do uchwały Rady Powiatu Nakielskiego  

w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek dodatków do wynagrodzenia nauczycieli oraz 

szczegółowych warunków przyznawania tych dodatków, szczegółowych warunków obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania 

nagród (dla nauczyciela pełniącego funkcję mentora muszą ustalić dodatek). Pani Dyrektor powiedziała, że cała 

procedura uzgadniania ze związkami zawodowymi zadziała się, co w uzasadnieniu do projektu uchwały szeroko 

opisała. Stwierdziła, że muszą ustalić ten dodatek, aby ludzie, którzy pełnią funkcję mentora w szkołach otrzymali 

należne im pieniądze (w szkołach, które prowadzi Powiat Nakielski jest ich 10). Zwróciła uwagę, że funkcja 

opiekuna stażu istnieje jeszcze do 31 sierpnia 2027 roku (takich osób jest 16). Jeszcze raz podkreśliła,  

że od września mają 10 osób, które pracują na stanowisku mentora, ale nie mają za to wypłacanego dodatku, 

ponieważ nie ma w tym zakresie podstawy prawnej. Tą podstawą prawną ma być uchwała, którą ma nadzieję,  

że Rada Powiatu Nakielskiego w dniu dzisiejszym podejmie.  

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych przy 19 głosach „za”, 0 głosach „przeciw” i 2 głosach 

„wstrzymuję się” podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie regulaminu określającego wysokość 

stawek dodatków do wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków przyznawania tych 

dodatków, szczegółowych warunków obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 

i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania nagród, która została zapisana  

w rejestrze uchwał pod Nr XLVII/318/2022. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu 

nakielskiego.  

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, krótko omówił zmiany wprowadzone do wieloletniej prognozy 

finansowej powiatu nakielskiego.  

Pan Jarosław Warmke, Radny Rady Powiatu, zaznaczył, że jego pytanie nie dotyczy zmian 

bezpośrednio wskazanych w projekcie uchwały, lecz tych, których nie ma. Powiedział, że temat ten poruszał już 

na posiedzeniu komisji. Stwierdził, że jego uwaga dotyczy remontu drogi w Ślesinie. Podkreślił, że jest to droga 

łącząca dwa powiaty. Projekt tego zadania jest już przygotowany. Pan Radny przypomniał, że w tym roku składali 

wniosek do konkursu w ramach przebudowy dróg z terenów popegeerowskich. Niestety, wniosek ten nie został 



Strona 8 z 15 

 

rozpatrzony pozytywnie. Pan radny Jarosław Warmke poprosił, aby to zadanie zostało wpisane do wpf-u. 

Stwierdził, iż rozumie, że tych pieniędzy dzisiaj nie ma, ale może uda się je pozyskać w przyszłym roku. Oznajmił, 

iż nie wie, czy będzie można skorzystać z tych pieniędzy, jeżeli tego zadania nie będzie w wpf-ie. Pan Radny 

powiedział, że ma jeszcze jedną sprawę, która wiąże się z tą pierwszą. Podkreślił, że droga ta jest newralgiczna 

dla gminy Nakło nad Notecią, ponieważ – tak jak już wcześniej wskazywał – powstanie na niej węzeł na drodze 

krajowej nr 10. Oznacza to, że i tak tę drogę będą musieli zrobić. Oznajmił, iż tutaj przychyla się do tego wniosku, 

który wysunęła pani Skarbnik, tj. aby najpierw został zrobiony węzeł, a później wykonają tę drogę (chodzi  

o to, aby nie została ona „rozjechana”). Pan radny Jarosław Warmke jeszcze raz zaznaczył, iż nie wie, czy nie 

powinna ona znaleźć się w wieloletniej prognozie finansowej powiatu nakielskiego. Stwierdził, iż jego zdaniem 

powinna ona być do wpf-u wpisana. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że w tej chwili dokonują zmian w wpf-ie na ten rok 

(chodzi o budżet realizowany w roku bieżącym). Podkreślił, że to, na co wskazuje pan radny Jarosław Warmke, 

dotyczy budżetu na 2023 rok. Przyznał, że jest wpisany remont ulicy Olszewskiej w Nakle nad Notecią, który 

będzie realizowany w przyszłym roku. Zaznaczył, iż nie wiedzą jeszcze kiedy będzie realizowany węzeł drogi S10 

(chodzi o skrzyżowanie z drogą Ślesin-Samsieczno). Pan Starosta powiedział, że więcej szczegółów w tej sprawie 

pozna na posiedzeniu Stowarzyszenia Droga Ekspresowa S10, które odbędzie się 7 grudnia w Szczecinie. 

Zaznaczył, że dzisiejszy wniosek pana Radnego przyjmują i jako Zarząd będą go analizować. Stwierdził,  

iż zobaczą co z tego wyniknie. Poinformował, że w projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

powiatu nakielskiego na kolejny rok mają na razie wpisany remont drogi powiatowej przebiegającej przez Żarczyn 

(w cyklu dwuletnim) oraz adaptację pomieszczeń w Liceum Ogólnokształcącym na sale lekcyjne. Pan Starosta 

obiecał, że wrócą do tematu drogi wskazanej przez pana radnego Jarosława Warmke. Zaznaczył jednak,  

że na dzień dzisiejszy takich zmian do wpf na rok bieżący wprowadzić nie mogą.    

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę  

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego, która została zapisana w rejestrze uchwał 

pod Nr XLVII/319/2022. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 

2022. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, poinformował, że w dniu 22 listopada 2022 roku Zarząd 

Powiatu wniósł autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 
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nakielskiego na rok 2022 /autopoprawka stanowi załącznik do protokołu sesji/. Stwierdził, że zmiany 

wprowadzone autopoprawką zostały omówione na posiedzeniach poszczególnych komisji stałych Rady.  

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał projekt uchwały pod głosowanie 

wraz z autopoprawką. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2022, która została zapisana w rejestrze uchwał 

pod Nr XLVII/320/2022. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12/ Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie 

usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na terenie 

powiatu nakielskiego w 2023 roku. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że powtórzyli dofinansowanie linii, które 

obowiązywały w roku bieżącym. Chodzi o linie: Nakło nad Notecią – Paterek – Sipiory – Kcynia oraz Nakło nad 

Notecią – Lubaszcz – Śmielin – Dębowo – Broniewo – Dębionek – Radzicz – Liszkówko. Stwierdził, że musi 

mieć zgodę Rady Powiatu, aby złożyć wniosek w tej sprawie.  

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie umowy z operatorem na świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na terenie powiatu nakielskiego w 2023 roku, która 

została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr XLVII/321/2022. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 13/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu Nakielskiego Nr XLIII/305/2022 z dnia  

9 sierpnia 2022 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Powiat Nakielski zabudowanej 

nieruchomości położonej w Nakle nad Notecią. 
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Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pan Jarosław Warmke, Radny Rady Powiatu, powiedział, że ma pytanie do tej uchwały. Stwierdził, 

że pytał o to już na wczorajszym posiedzeniu komisji, ale chciałby, aby to wybrzmiało na dzisiejszej sesji. Zwrócił 

uwagę, że przedmiotowa uchwała dotyczy jakby dwóch elementów. Pierwszy – to zakup lokalu z przeznaczeniem 

na archiwum (tu zaznaczył, iż na pytanie, czy w tej sprawie można coś jeszcze zrobić uzyskał odpowiedź, że nie 

idzie). Drugi element – to zakup tzw. ruchomości (chodzi o koszty związane z adaptacją tego budynku). Pan radny 

Jarosław Warmke powiedział, że w dniu wczorajszym otrzymał informację, że koszt wykonania remontu, 

pomalowania, wykonania wiatrołapu, założenia rolet wyniesie ok. 120.000,00 zł. Stwierdził, że 3.490.000,00 zł  

plus 120.000,00 zł daje w sumie kwotę 3.610.000,00 zł. Zostaje więc do dyspozycji kwota 390.000,00 zł.  

Pan Radny zapytał, ile regałów zakupią za tę kwotę. Zaznaczył, że wczoraj na posiedzeniu komisji informacji 

udzielał mu pan Sekretarz. Oznajmił, iż uzyskał informację, że koszt wypełnienia całego pomieszczenia regałami 

waha się od 500-700 tys. zł (takie są oferty). Biorąc to wszystko pod uwagę, widać, że nie wystarczy im pieniędzy 

na wypełnienie całej sali regałami. Stwierdził iż rozumie to. Zwrócił uwagę, że już na początku grudnia będą 

podpisywać umowę z właścicielami nieruchomości na zakup Centrum Archiwizacji i Cyfryzacji. Podkreślił,  

iż myśli, że w tej sytuacji już wiedzą, ile będzie zakupionych regałów, co będzie składało się na co Centrum 

Cyfryzacji (czy to będzie komputer i biurko, czy to będzie serwer, czy to będzie dostęp do chmury). Pan radny 

Jarosław Warmke powiedział, że skoro podejmują uchwałę w sprawie wydania 4 mln zł, to chciałby wiedzieć  

co za te pieniądze kupują. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że Zarząd Powiatu realizuje uchwałę podjętą przez 

Radę Powiatu Nakielskiego w sprawie nabycia nieruchomości na Centrum Archiwizacji i Cyfryzacji. Stwierdził, 

że do tej pory myśleli, że nie będą musieli zmieniać treści uchwały podjętej w sierpniu 2022 roku. Oznajmił,  

iż okazało się, że aby móc podpisać umowę przedwstępną z właścicielem nieruchomości, w uchwale musi być 

wskazana ostatecznie wynegocjowana kwota (taką informację uzyskali od notariuszy, u których byli). Z tego 

względu skierowali pod obrady tej sesji projekt uchwały zmieniającej uchwałę z dnia 9 sierpnia 2022 roku  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Powiat Nakielski zabudowanej nieruchomości położonej w Nakle 

nad Notecią. W uchwale tej została wskazana niższa kwota, niż w tej pierwotnej uchwale (chodzi o kwotę 

ostatecznie wynegocjowaną). Pan Starosta powiedział, iż notariusze twierdzą, że jeżeli taka uchwała zostanie 

podjęta, to nie będzie żadnego problemu z podpisaniem aktu notarialnego przedwstępnego. Stwierdził, iż prawdą 

jest, że wskazana w uchwale kwota to cena nieruchomości. Pan Starosta potwierdził, iż planują wykonać tam 

remont, na który przeznaczona zostanie kwota ok. 120 tys. zł (chodzi o adaptację pomieszczeń na potrzeby 

archiwum). Zaznaczył, że taka jest kwota wg kosztorysu. Oznajmił, że za resztę pieniędzy zostaną zakupione 

regały archiwalne (mają one zająć ¾ powierzchni lokalu), komputer, serwer (ostatecznie wszystkie elementy 

archiwizacji będą prowadzone cyfrowo). Zaznaczył, że ta cyfryzacja dokumentów będzie wprowadzana 

stopniowo. Nadmienił, iż nie będzie potrzeby zatrudnienia dodatkowego pracownika, ponieważ jest pracownica, 

która zajmuje się sprawami archiwum zakładowego. Po prostu ta osoba przejdzie do nowego pomieszczenia. Pan 

Starosta powiedział, iż z Polskiego Ładu na to zadanie jest określna kwota. Do tego jest udział Powiatu. Zaznaczył, 

że będą musieli się tej kwoty trzymać. Oznajmił, że na zakup nieruchomości w uchwale zapisana jest kota 

3.490.000,00 zł. Pozostała kwota zostanie przeznaczona na wyposażenie i przeprowadzenie remontu. 
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Poinformował, że niezbędne będzie zamontowanie szyn, zamurowanie jednego okna, wymalowanie pomieszczeń 

oraz wykonanie wiatrołapu.     

Pan Jarosław Warmke, Radny Rady Powiatu, powiedział, że skoro na początku grudnia ma być 

zawarta umowa z właścicielami nieruchomości, to chyba będzie w niej wpisane, że oni muszą … . Zaznaczył,  

że Powiat kupuje kompletne Centrum Archiwizacji i Cyfryzacji. Stwierdził, iż muszą wiedzieć, że kupują  

to z regałami, które będą kosztowały np. 200.000,00 zł, że serwer plus komputer będzie np. kosztował  

100.000,00 zł. Oznajmił, że takie rzeczy muszą wiedzieć przed podpisaniem aktu notarialnego. Pan Radny 

powiedział, że głównie o to mu chodziło. Stwierdził, że nie kwestionuje zasadności tej uchwały. Jeszcze raz 

zaznaczył, że skoro dzisiaj kolejny raz podejmują uchwałę w tej sprawie i skoro jest określony termin zawarcia 

aktu notarialnego, to chciałby wiedzieć za co konkretnie płacą.  

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że w grudniu będzie podpisana umowa 

przedwstępna sprzedaży (w formie aktu notarialnego). Ostateczny akt notarialny zostanie podpisany po wykonaniu 

całości zadania (nastąpi to prawdopodobnie w połowie przyszłego roku, najpóźniej w grudniu przyszłego roku).   

Pan Jarosław Warmke, Radny Rady Powiatu, zapytał, czy w obecnym akcie będzie zapisane,  

że za 4 mln zł kupują Centrum Archiwizacji i Cyfryzacji, bez żadnych … . 

Pan Roman Swiątek-Kuehn, Sekretarz Powiatu, powiedział, że kwota, za którą będą wyposażać 

Archiwum w poszczególne elementy, będzie znana do 2 grudnia, tj. wyznaczonego terminu zawarcia aktu 

notarialnego. Stwierdził, że w tej chwili trwają prace szacunkowe. Poinformował, że dwa tygodnie temu odbyło 

się spotkanie z właścicielami nieruchomości, na którym szczegółowo omówili zakres prac niezbędnych  

do wykonania w tym lokalu. Zaznaczył, że ten zakres prac został określony również w uchwale Zarządu Powiatu 

z dnia 7 listopada 2022 roku w sprawie nabycia nieruchomości, w załączniku nr 1. Jest tam wskazany zakres prac, 

który według nich i według przepisów instrukcji archiwalnej oraz według przedstawiciela Straży Pożarnej 

powinien być wykonany. Zwrócił uwagę, że wizyta rzeczoznawcy z zakresu pożarnictwa była kluczowa, ponieważ 

określił on, czy lokal ten spełnia wymagania dla przechowywania dokumentów papierowych. Pan Sekretarz 

powiedział, że specjalista ten wskazał konkretnie, co musi być zrobione. Musi być zamurowane okno, musi zostać 

wykonany wiatrołap, lokal musi być wyposażony w elementy służące pomiarowi wilgotności, muszą być 

zamontowane rolety zewnętrzne. Te rzeczy zostały wpisane do uchwały Zarządu Powiatu. Pan Sekretarz 

powiedział, że po podjęciu przez Zarząd tej uchwały, powiatowi specjaliści z zakresu budownictwa i geodezji 

również wycenili zakres prac w niej określony, niezbędny do uruchomienia Archiwum, na kwotę, którą przed 

chwilą wskazał pan Starosta. Zaznaczył, że jest to już realna wycena, tzn. dzwonili  do konkretnych firm pytając, 

ile będzie kosztowało to, to i to. Oznajmił, że jeżeli chodzi o regały, to rzeczywiście sytuacja na rynku, w stosunku 

do tego co było np. 3 lata temu, bardzo się pogorszyła. Przypomniał, że jakiś czas temu wyposażali w tego typu 

sprzęt archiwum w Wydziale Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami w Szubinie, gdzie jest duże pomieszczenie 

dla dokumentacji o charakterze historycznym, dla map geodezyjnych. Jest to sprzęt dokładnie w takim standardzie, 

jaki chcieliby osiągnąć w archiwum Nakle nad Notecią. Pan Sekretarz powiedział, że zwrócili się do 12 firm  

w kraju, działających w tym zakresie, z wstępną wyceną, gdzie przedstawili rzuty budynku z metrażem i rysunkami 

odnośnie tego, jak chcieliby, aby te regały były poukładane. Stwierdził, że otrzymali tylko kilka odpowiedzi 

(większość firm nie odpowiedziała na ich zapytanie). Oznajmił, że rozstrzał cenowy był dość duży, 

 tj. od 500 do 700 tys. zł, przy założeniu, że regały pokryłyby 100% powierzchni lokalu. Zaznaczył, że firma, która 
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zakładała regały w Szubinie przestała istnieć, nie ma jej już na rynku. Dodał, że była ona w tamtym czasie 

najtańsza. Pan Sekretarz powiedział, że ustalony przez nich zakres prac został przedstawiony właścicielowi 

nieruchomości podczas spotkania w bardzo szerokim gronie specjalistów z dziedziny budownictwa (przebieg tego 

spotkania został zaprotokołowany). Stwierdził, że na spotkaniu tym omówili zakres wymaganych prac. Zaznaczył, 

że właściciele nieruchomości przyjmują do realizacji cały zakres tych prac, nie mieli w tym względzie uwag. Mieli 

jedynie uwagi techniczne, które wyjaśnione zostały ze specjalistami budowlanymi. Chodziło o sprawy typu:  

czy drzwi wiatrołapu mają otwierać się na zewnątrz, czy do środka. Podkreślił, że tego typu niuanse były  

na bieżąco wyjaśniane. Pan Sekretarz powiedział, że spotkanie to zakończyło się tym, że dano właścicielom czas  

na przeanalizowanie tego wszystkiego. Poinformował, że kolejne spotkanie odbędzie się w dniu dzisiejszym  

po sesji, o godz. 14.00. Na tym spotkaniu właściciele nieruchomości mają przedstawić swoją wycenę realizacji 

wskazanego zakresu prac. Stwierdził, że te prace, poza zakupem regałów, prawdopodobnie będą wykonane  

za mniejsze pieniądze. Zwrócił uwagę, że prace te wycenili według cen rynkowych, a właściciele nieruchomości 

twierdzą, że zrobią to własnymi siłami. Jeszcze raz podkreślił, że kwota remontu do 2 grudnia będzie znana. Pan 

Sekretarz powiedział, że przystępując do podpisania aktu notarialnego będą wiedzieli ile będą kosztowały 

konkretne prace, a przede wszystkim ile będą kosztowały regały. Stwierdził, że bez informacji o szczegółowym 

kosztorysie tej inwestycji aktu notarialnego nie podpiszą. Oznajmił, że wstępnie umówili się, że właściciele 

nieruchomości mają czas do października przyszłego roku na wykonanie całości zadania. Zaznaczył, iż jest 

deklaracja z ich strony, aby zrobić to wszystko jak najszybciej. Chodzi o to, że ceny na rynku po prostu galopują. 

Pan Sekretarz powiedział, że właściciele nieruchomości twierdzą, że muszą zawrzeć umowę na dostarczenie 

regałów już w grudniu, ponieważ jeżeli zrobią to np. w marcu, to może okazać się, że ceny regałów mocno wzrosły 

(wpływ na to będzie miał wzrost cen energii). Jeszcze raz zaznaczył, że w tej umowie przedwstępnej wszystko 

będzie zawarte. Będzie tam zapisane ile metrów kwadratowych regałów zostanie zamontowane. Zwracając się  

do pana radnego Jarosława Warmke, stwierdził, że w dniu wczorajszym nie był w stanie udzielić mu odpowiedzi 

na pytanie, ile tych regałów konkretnie będzie. Oznajmił, że dzisiaj tego też jeszcze nie wie. Pan Sekretarz 

powiedział, iż tak, jak wskazał już pan Starosta, uchwała ta jest jakby przypadkowo na tej sesji. Stwierdził, że oni 

cały czas realizują uchwałę, która podjęta została w sierpniu 2022 roku. Zaznaczył, że projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Rady Powiatu Nakielskiego z dnia 9 sierpnia 2022 roku jest efektem tylko i wyłącznie 

żądania rejentów. Nadmienił, iż osobiście rozmawiał z tym rejentem, który ostatecznie będzie przygotowywał 

umowę przedwstępną. Pan Sekretarz poinformował, że sprawa tej uchwały wyszła dopiero wczoraj (pracownik 

poinformował go, że rejent życzy sobie korekty uchwały podjętej przez Radę Powiatu). Uchwała ta została 

przygotowana i wysłana do zaopiniowania do rejenta, z którym rozmawiał. Podkreślił, że nie było to łatwe zadanie, 

ale ostatecznie zdążyli przygotować odpowiedni projekt uchwały i Zarząd Powiatu w dniu wczorajszym  

po godzinie 13.00 skierował go pod obrady XLVIII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. Pan Sekretarz jeszcze raz 

zaznaczył, że ta uchwała jest potrzebna tylko i wyłącznie do tego, aby zawrzeć akt notarialny. Dodał, że oni nie 

upierają się przy tej dacie 2 grudnia. Stwierdził, że jest to data wstępnie umówiona. Jeśli okaże się, że do tego dnia 

właściciel nieruchomości nie będzie w stanie określić szczegółowego kosztorysu, to umowa we wskazanym 

terminie nie zostanie podpisana. Pan Sekretarz powiedział, że oni ten kosztorys będą jeszcze weryfikować,  

aby mieć gwarancję, że jest to najniższa cena na rynku. Data 2 grudnia była wyznaczona znacznie wcześniej, 

ponieważ na terminy u notariusza trzeba czekać. Dodał, że taka umowa nie jest łatwa dla rejentów  

(tu wskazał, że niektórzy z nich odmawiali, twierdząc np. że nie znają się na gospodarce nieruchomościami). 
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Stwierdził, że jeżeli będzie trzeba, to termin podpisana umowy przedwstępnej będzie przesunięty. Jeszcze raz 

podkreślił, że w dniu dzisiejszym odbędzie się spotkanie, po którym już będą wiedzieć więcej.  Zaznaczył,  

że na pewno nie będzie to ostatnie spotkanie. Oznajmił, że kontakt między pracownikami budownictwa i geodezji 

z właścicielami nieruchomości jest w zasadzie codzienny (oni byli już w geodezji, na miejscu byli strażacy, 

wykonywane były tam szczegółowe pomiary itd.). Pan Sekretarz powiedział, że dosłownie spierają się z mini  

o każdy milimetr kwadratowy tego lokalu. Dbają przede wszystkim o to, aby jego stan został doprowadzony  

do stanu zgodnego z przepisami prawa. Nawiązując do słów radnego Jarosława Warmke, oznajmił, że za tę kwotę, 

którą mają do dyspozycji, z pewnością nie wyposażą lokalu w 100% regałów. Zapewnił, że pozostałe rzeczy 

zostaną wykonane. Stwierdził, że jeżeli w przyszłości zasób archiwalny będzie się poszerzał, to w kolejnych latach 

będą musieli zaplanować dokupienie np. trzech rzędów regałów, bo szyny będą zamontowane. W tym miejscu 

zaznaczył, że w dniu dzisiejszym wyszło, że będą musieli w tym budynku wzmocnić posadzkę. Pan Sekretarz 

powiedział, iż wydawało im się, że wystarczy wykonać wycięcia w płytkach i założyć szyny. Stwierdził, że firma, 

która robi dla nich wyceny, była na miejscu i wskazała na potrzebę wykonania grubszej podbudowy. Oznajmił,  

że takie rzeczy codziennie z nimi analizują. Zaznaczył, iż zakładają, że uda się im teraz zakupić 53 km półek, 

licząc półki w metrach bieżących (w całym budynku zmieści się ok. 70 km półek). Zapewnił, że te 53 km półek 

na ten moment w zupełności im wystarczy. Zwrócił uwagę, że największy zasób dokumentowy stanowią akta 

Wydziału Komunikacji. Jest tego naprawdę bardzo dużo. Wydział ten dysponuje całą piwnicą Starostwa, ale nie 

jest to archiwum, jest to ich jak gdyby „szafa”. Pan Sekretarz powiedział, że te dokumenty nie będą przenoszone 

do Centrum Archiwizacji i Cyfryzacji. Do Centrum Archiwizacji i Cyfryzacji przeniosą tylko dokumentację  

o charakterze archiwalnym. Zaznaczył, że teraz mają zaledwie 500 m takiej dokumentacji. Stwierdził,  

że szczególną troskę budzi kwestia cyfryzacji. Oznajmił, że zaplanowany jest zakup sprzętu informatycznego,  

ale największy koszt będą ponosić z tytułu dzierżawy miejsca w chmurze. Podkreślił, że nie będą kupować 

serwerów, ponieważ na to potrzebne byłoby ogromne pomieszczenie (całe zdigitalizowane zasoby zajęłyby 

mnóstwo miejsca na serwerach). Dodał, że będą dygitalizować zasoby na przyszłość, a nie te, które są aktualnie. 

Aktualne zasoby kategorii A przejmie Archiwum Państwowe. W związku z tym nie ma potrzeby, aby w tej chmurze 

kupować nie wiadomo jakie ilości miejsca. Pan Sekretarz zwrócił uwagę, że ustawa o doręczeniach 

elektronicznych wchodzi w życie dopiero za rok, tj. od 1 stycznia 2024 roku. Przyznał, że ceny w chmurach  

są szokujące (potrafią wynosić setki tysięcy). Stwierdził, że w ramach realizowanego projektu postarają się kupić 

absolutne minimum, jeżeli chodzi o cyfryzację. Podkreślił, że na ten moment istotniejsze są dla nich regały i to na 

to zwrócą baczniejszą uwagę. Zapewnił, że ani w tym, ani w następnym roku nie zwrócą się o to, aby dołożyć 

pieniędzy na Archiwum. Oznajmił, iż jest przekonany, że ta kwota wystarczy. Do dyspozycji jest 4 mln zł. 

Zaznaczył, że na pewno wydadzą mniej, ponieważ nie da się wydać takiej kwoty co do złotówki.   

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych przy 19 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” i 0 głosach 

„wstrzymuję się” (jeden radny nie wziął udziału w głosowaniu) podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Rady 
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Powiatu Nakielskiego Nr XLIII/305/2022 z dnia 9 sierpnia 2022 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

przez Powiat Nakielski zabudowanej nieruchomości położonej w Nakle nad Notecią, która została zapisana 

w rejestrze uchwał pod Nr XLVII/322/2022. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 14/ Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku Banku Spółdzielczego w Koronowie o wyrażenie 

zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych przy 19 głosach „za”, 0 głosie „przeciw” i 0 głosach 

„wstrzymuję się” (dwóch radnych nie wzięło udziału w głosowaniu) podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia 

wniosku Banku Spółdzielczego w Koronowie o wyrażenie zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym, 

która została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr XLVII/323/2022. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 15/ Informacja Starosty Nakielskiego o skierowanych do niego w okresie międzysesyjnym 

interpelacjach i zapytaniach radnych. 

 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, przedstawił informację o skierowanych do Starosty 

Nakielskiego w okresie międzysesyjnym interpelacjach i zapytaniach radnych /informacja stanowi załącznik  

do protokołu sesji/. Zaznaczył, że uwzględniając wcześniejsze wnioski do budżetu radnych Daniela Olszaka  

i Ryszarda Bagnerowskiego oraz tę interpelację radnego Pawła Dudy, do wieloletniej prognozy powiatu 

nakielskiego (na lata 2023-2035) wpisali na rok 2024 realizację zadania polegającego na przebudowie drogi 

powiatowej nr 1939C. Stwierdził, że szacunkowy koszt remontu na dzień dzisiejszy wynosi 350 tys. zł. Zaznaczył, 

iż trudno powiedzieć jak to będzie wyglądało w 2024 roku.    

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 16/ Wnioski i oświadczenia radnych. 

  

Radni nie zgłosili żadnych wniosków ani oświadczeń. 
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Ad. 17/ Wolne głosy. 

Pan Adam Tchórzewski, Radny Rady Powiatu, powiedział, że 3 listopada weszła w życie ustawa  

o preferencyjnym zakupie paliwa stałego. Stwierdził, że chodzi tutaj głównie o węgiel. Zwrócił uwagę, że ustawa 

ta umożliwia gminie najpierw zakup, a później sprzedaż i dystrybucję węgla dla jej mieszkańców na terenie gminy. 

Oznajmił, że cel jest znany. Jest okres zimy i trzeba zachować bezpieczeństwo energetyczne mieszkańców.  

Pan Radny zapytał pana Starostę, czy orientuje się, jak w powiecie nakielskim wygląda realizacja tej ustawy.   

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że pełną informację w tym zakresie będzie miał  

na najbliższym posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. Stwierdził, że taką informację przedstawią  

im Gminy. Zaznaczył, że na dzień dzisiejszy może powiedzieć jedynie tyle, że Gminy zaangażowały się  

w to zadanie. Oznajmił, iż wie, że część wniosków została już rozpatrzona. W niektórych gminach wnioski   

do realizacji przyjmowane są na bieżąco. Podkreślił, że wszystkie 5 Gmin na terenie powiatu nakielskiego 

włączyło się do realizacji tego zadania.   

Więcej wolnych głosów nie było. 

Ad. 18/ Zakończenie obrad. 

 Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poinformował, że kolejna sesja odbędzie 

się najprawdopodobniej 21 grudnia. Następnie podziękował radnym oraz gościom za udział w sesji i zakończył 

obrady. 

 

                                                                                                                      PRZEWODNICZĄCY RADY 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          

                                                                                                                        ZBIGNIEW SABACIŃSKI 

Na podstawie odsłuchu nagrania 

protokół sporządziły: 

Katarzyna Stałowska 

Magdalena Ślagowska 

 

 


